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                  PROCES – VERBAL 

 

Încheiat cu ocazia şedinţei  extraordinare, online,  a  Consiliului  local  al 

municipiului  Târgu Mureş  din data de  20  mai  2022 

 

 

 

Din totalul de 22 consilieri în funcţie, sunt prezenţi online la şedinţă 20 de 

consilieri. Absentează d-nii consilieri Jakab Istvan şi Suciu Horaţiu.  

 

Dl. consilier Papuc: - Înainte de a purcede la votarea ordinii de zi, o să fac o scurtă 

prezenţă: dl. Tamasi - prezent,  dl viceprimar Portik – prezent, dl. Szabo Peter – prezent, d-

na Frunda – prezentă, dl. Kelemen – prezent, dl. Berecki Sandor – prezent, d-na Kakassy 

Blanka – prezent, dl. Iszlai - prezent , dl. Jakab - nu, dl. Szabo Arpad – prezent, dl. Venczi – 

prezent, dl Suciu Horaţiu – , dl. Șarlea – prezent, dl. viceprimar Gyorgy – prezent, dl. Voicu 

– prezent, dl. Pescar – prezent, dl. Kiss Zoltan – prezent, dl. Maior – prezent, dl. Moldovan 

Călin – prezent, eu – prezent, dl. Pui – prezent,  şi dl. Papai – prezent. 

 Prima dată  supun la vot Ordinea de zi.  

În conformitate cu Dispoziţia Primarului nr. 668/16.05.2022 se convoacă şedinţa 

extraordinară a Consiliului Local al Municipiului Târgu Mureş, care are loc loc vineri,  20 

mai  2022, ora 11ºº, online. 

Supun la vot ordinea de zi cu cele patru cu cele patru puncte pe ordinea de zi. 

Menționez că la punctul 3 există varianta a doua, varianta 1 a fost retrasă de inițiator şi a 

formulat o nouă variantă. Deci, supun la vot așa, în această formulă. O să citesc din nou şi o 

să iau voturile. 

Dl. Tamasi - pentru,  dl viceprimar Portik – pentru, dl. Szabo Peter – pentru, d-na 

Frunda – pentru, dl. Kelemen - pentru, dl. Berecki Sandor – pentru, d-na Kakassy Blanka – 

pentru, dl. Iszlai - pentru, dl. Jakab - pentru, dl. Szabo Arpad – pentru, dl. Venczi – pentru,  

dl Suciu nu este, dl. Șarlea – pentru, dl. Gyorgy – pentru, dl. Voicu – pentru, dl. Pescar – 

pentru, dl. Kiss Zoltan – pentru, dl. Maior – pentru, dl. Moldovan Călin – pentru, eu – 

pentru, dl. Pui – pentru,  şi dl. Papai – pentru. 

Ordinea de zi a fost aprobată cu 20 voturi pentru. 

Înainte de a da cuvântul domnului director economic Crăciun la cele trei puncte de 

pe de pe ordinea de zi, avem o solicitare din partea domnului consilier Maior de a lua 

cuvântul. Vă rog. 

Dl. consilier Maior: - Domnule președinte, vă rog să notați că mă abțin la toate 

punctele de pe ordinea de. 

Și o să îi spun câteva cuvinte doamnei secretar. Îi atrag atenția asupra faptului că în 

calitate de secretar general al municipiului Târgu Mureș, potrivit Codului Administrativ și a 

altor prevederi în vigoare, are obligația asigurării respectării principiului legalității actelor 

administrative, precum și asigurarea stabilității funcționării aparatului de specialitate al 
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primarului, şi realizarea legăturilor funcționale între consiliul local și primar. Astfel, potrivit 

articolului 62 din Regulamentul de funcționare şi de organizare a acestui consiliu, prin 

dumneavoastră primarul are obligația de a pune la dispoziție consilierilor, la solicitarea 

acestora, orice informație necesară în vederea îndeplinirii mandatului. Precizez faptul că 

99% din răspunsurile pe care le-am primit, s-au ascuns după legislația privind protecția 

datelor cu caracter personal, deși în calitate de consilier local, aveaţi obligația să îmi puneți 

la dispoziție toate actele solicitate. Având în vedere faptul că o foaie de parcurs nu poate fi 

protejată de protecția datelor cu caracter personal, solicit din nou ca acestea să-mi fie puse la 

dispoziție, precum și toate actele ce sunt necesare, pentru mașinile instituției cu numerele de 

înmatriculare MS 14 YEE  şi MS 17 XZJ, pentru perioada 1 februarie până în prezent. În 

cazul în care nu voi primi aceste acte, mă voi adresa Direcției Naționale Anticorupție pentru 

abuz în serviciu din partea unor funcționari publici. 

Al doilea lucru, am solicitat în cadrul ultimei ședințe, să ni se pună la dispoziție 

toate actele întocmite sub formă de comandă pentru Societatea de salubrizare din Deva și mi 

s-au pus la dispoziție doar două comenzi de anul trecut,  fără actele aferente pentru ce străzi 

au fost făcute aceste comenzi frecvența și așa mai departe. Eu am solicitat și solicit în 

continuare să ni se comunice toate comenzile aferente către Salubritate Deva, inclusiv cele 

în baza contractului încheiat în luna septembrie 2021 până în prezent, precum şi mențiunea 

dacă la fiecare comandă a fost efectuată plata acestora. Aicea îl vizez pe domnul director 

economic care este şi de faţă. Totodată, toate aceste comenzi să fie însoțite de actele 

aferente respectiv anexe. În cazul în care nu voi primi aceste lucruri și din nou vă ascundeți 

după tot felul de tertipuri, vă spun foarte clar că mă voi adresa Direcției Naționale 

Anticorupție. 

 Şi mai am un singur aspect. Am înțeles că există prin primărie anumite poze 

indecente cu anumiți funcționari publici. Cred că ar fi timpul ca primarul să își facă treaba și 

să nu mai apară în presă, să ne facem iar de minune. Mulțumesc mult. Vă doresc o zi bună. 

Repet, la toate punctele mă abţin. O zi frumoasă! 

Dl. consilier Moldovan: Şi eu vreau să iau cuvântul, domnule preşedinte. 

Dl. consilier Papuc:  - Haideți că am intrat pe ordinea de zi. Domnul Călin, dacă 

rămâne până la final, 

Dl. consilier Moldovan: Da, rămân până  la final. Dar aș vrea să  consemnaţi și 

pentru subsemnatul, ca să nu tot intervin, la toate punctele mă abţin.  Asta voiam să spun. 

Dl. consilier Papuc:  - Am înțeles, dl. Moldovan. Știu că domnul consilier Maior a 

zis că nu rămâne și de aceea i-am dat. 

Dl. consilier Moldovan: - Eu rămân, dar mă abțin. 

Dl. consilier Papuc:  - Bine, am înțeles. 

Punctul nr. 1 din ordinea de zi 

Proiect  de hotărâre privind aprobarea contului de execuţie pe trimestrul IV anul 

2021, pentru Unitatea Administrativ Teritorială - Municipiul Târgu Mureș: 

Dl. consilier Papuc: - Dl. director economic, aveţi cuvântul. 

Dl. director Crăciun:  - Proiect de hotărâre privind aprobarea execuției bugetului 

unității administrativ teritoriale municipiul Târgu-Mureș pe anul 2021.  

Articolul 1. Se aprobă contul de execuţie al bugetului local al Unității Administrativ 

Teritoriale - Municipiul Târgu Mureş pe trimestrul IV anul 2021, la partea de venituri în 

sumă de 410.917.302,00  lei şi la partea de cheltuieli, în sumă de 382.846.990,00 lei, 

conform anexei nr. 1. 

 Votăm pe articole sau … 
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Articolul 2. Se aprobă contul de execuţie al bugetului activităților și instituţiilor 

publice finanţate din venituri proprii  al  Unității Administrativ Teritoriale - Municipiul 

Târgu Mureş pe trimestrul IV anul 2021, la venituri, în sumă de 17.119.416,00  lei  şi la 

cheltuieli, în sumă de 15.291.152,00 lei, conform anexei nr. 2. 

Articolul 3. Se aprobă contul de execuţie al bugetului creditelor interne al Unității 

Administrativ Teritoriale - Municipiul Târgu Mureş pe trimestrul IV anul 2021, la venituri 

și cheltuieli  în sumă de 14.225.085,00 lei, conform anexei nr. 3. 

Articolul 4. Se aprobă bilanțul contabil al Unității Administrativ Teritoriale - 

Municipiul Târgu Mureş pe anul 2021, conform anexei nr. 4. 

Articolul 5. Se aprobă contul de rezultat patrimonial al Unității Administrativ 

Teritoriale - Municipiul Târgu Mureş pe anul 2021, conform anexei nr. 5. 

Articolul 6. Se aprobă situația privind fluxurile de trezorerie ale Unității 

Administrativ Teritoriale - Municipiul Târgu Mureş pe anul 2021, conform anexei nr. 6. 

 Anexele nr. 1, 2, 3, 4, 5, și 6 fac parte integrantă din prezenta hotărâre 

Dl. consilier Papuc: - Mulţumesc, domnul director economic. Supun la vot proiect 

de hotărâre privind aprobarea contului de execuție pe trimestrul  IV al anului 2021.  

Cine este pentru? – 17 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru şi 3 abţineri.  

Punctul nr. 2 din ordinea de zi 

Proiect  de hotărâre privind aprobarea contului de execuţie pe trimestrul I anul 

2022, pentru Unitatea Administrativ Teritorială - Municipiul Târgu Mureș. 

Dl. consilier Papuc: - Dl. director, vă rog. 

   Dl. director Crăciun:  - Articolul 1. Se aprobă contul de execuţie al bugetului 

local al Unității Administrativ Teritoriale - Municipiul Târgu Mureş  pe trimestrul I anul 

2022, la partea de venituri în sumă de 160.480.335 lei  şi la partea de cheltuieli, în sumă de 

85.868.651 lei, conform anexei nr. 1. 

Articolul 2. Se aprobă contul de execuţie al bugetului activităților și instituţiilor 

publice finanţate din venituri proprii  al Unității Administrativ Teritoriale - Municipiul 

Târgu Mureş pe trimestrul I anul 2022, la venituri, în sumă de 5.598.644 lei şi la cheltuieli, 

în sumă de 3.450.425 lei, conform anexei nr. 2. 

 Anexele nr. 1 și 2 fac parte integrantă din prezenta hotărâre 

Dl. consilier Papuc: - Mulțumesc. Supun la vot proiectul nr. 2 din ordinea de zi. 

Cine este pentru? – 17 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru şi 3 abţineri.  

Punctul nr. 3 din ordinea de zi 

Proiect  de hotărâre privind aprobarea validării Dispozițiilor de Primar nr. 590 din 

29 aprilie 2022 și nr. 635 din 11.05.2022 referitoare la modificarea bugetului Unităţii 

Administrativ Teritoriale - Municipiul Târgu Mureş pe anul 2022 și rectificarea bugetului 

Unității Administrativ Teritoriale – Municipiul Târgu Mureș pe anul 2022: 

Dl. consilier Papuc: - Vă rog, domnule director. 
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Dl. director Crăciun:  - Articolul 2. Se aprobă rectificarea bugetului local al 

Unității Administrativ Teritoriale - Municipiul Târgu Mureş pe anul 2022, în sumă de 

653.539.000,00 lei la partea de venituri și în sumă de 681.609.000,00 lei la partea de 

cheltuieli, conform Anexei nr. 1, respectiv pe secțiunea de funcționare în sumă de 

428.544.000,00 lei – Anexa nr. 1/SF și secțiunea de dezvoltare în sumă de 224.995.000,00 

lei la partea de venituri și în sumă de 253.065.000,00 lei la partea de cheltuieli, conform – 

Anexa nr. 1/SD. 

Vă supun la vot articolul numărul 2.  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

În rest, toată lumea pentru. 

Bugetul se va modifica după cum urmează: 

Linia 1  suma aprobată de 645.075.000  lei, va deveni 653.539.000 lei. Supun la vot 

linia numărul 1. 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

În rest, toată lumea pentru. 

Linia 2 suma de 383.421.993 va deveni 389.569.993. Vreau să pun la vot 

modificările de la linia 2. 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Dl. consilier Papai: - dl. preşedinte, puteţi să notaţi că mă abţin la toate punctele de 

la buget? 

Dl. consilier Papuc: - Da, putem. Şi dl. Moldovan la fel, mă gândesc. 

Dl. director Crăciun:  - Linia 85 suma de 673.145.000 lei devine 681.609.000 lei. 

Vă supun la vot. Linia 85.  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Linia 87 suma de 116.708.000  devine 117.201.000 lei.  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Linia  88  suma de 205.394 lei devine 213.538.000 lei.  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Linia 91  29.455.000 lei, devine 29.755.000 lei.  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

La linia 103 suma de 20.519.000 lei devine 20.619.000 lei.  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Linia 108 suma de 175.800.000 lei devine 178.116.000 lei. 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Linia 116  Suma de 27.092.000 lei devine 27.542.000 lei.  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Linia 124 suma 73.217.000 lei devine 74.949.000 lei  

Cine este împotrivă? –  
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Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Linia 134 Suma de 54.470.000 lei  devine 54.619.000 lei.  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Linia 156 suma de 54.470.000 lei devine 54.619.000 lei.  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Linia 180 suma de 20.936.000 lei devine 21.252 000 lei. 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Linia 193 suma de 19.481.000 lei devine 19.497.000 lei.  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Linia 194 suma de 1.455.000 lei devine 1.755.000 lei. 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Linia 196 suma de 86.326.000 lei devine 90.084.000 lei.  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Linia 225 suma de 4.622.000 lei devine 5.080.000 lei.  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Linia 241 suma de 48.390.000 lei devine 49.218.000 lei.  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Linia 261 suma de 7.453.000 lei devine 7.413.000 lei.  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Linia  265 suma de 24.231.000 lei devine 24.402.000 lei.  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Linia  267 suma de 1.260.000 lei devine 1.957.000  lei. 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Linia 268 suma de 49.551.000 lei devine 51.976.000 lei. 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Linia 291 suma de 4.580.000 mii lei devine 4.582.000 lei.  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Linia 293 suma de 25.145.000 lei devine 25.874.000 lei.  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Linia 294 suma de 1.856.000 lei devine 1.876.000 mii lei.  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Linia 297 suma de 560.000 lei devine 610.000 lei.  

Cine este împotrivă? –  
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Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Linia 298 suma de 16.307.000 devine 18.631.000 lei.  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Linia 300 suma de 98.359.000 devine 100.318.000 lei. 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Linia 319 suma de 17.141.000 devine 17.211.000 lei.  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Linia 321 suma de 71.152.000 devine 73.041.000 lei.  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Linia 349 suma de 213.156.000  lei devine 212.185.000 lei.  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Linia 376 suma de 161.768.000 lei devine 156.697.000 lei.  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Linia 377 suma de 26.744.000 devine 26.864.000 lei. 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Linia 378  suma de 22.920.000 devine 26.600.000 lei.  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Linia 379 suma de 1.224.000 devine 1.524.000 lei.  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Articolul 3. Se aprobă detalierea cheltuielilor bugetului local al Unității 

Administrativ Teritoriale - Municipiul Târgu Mureş pe anul 2022, în valoare totală de 

681.609.000,00 lei, conform Anexei nr. 2. 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Articolul 4. Se aprobă cheltuielile privind reparaţiile curente ale bugetului local al 

Unității Administrativ Teritoriale - Municipiul Târgu Mureş pe anul 2022, în sumă de 

46.562.000,00 lei – credite bugetare,  respectiv 38.260.000,00 lei - credite de angajament 

multianuale, conform Anexei nr. 2/1, pe fiecare capitol și subcapitol bugetar. 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Articolul 5.  Se aprobă bugetul pentru Activităţi Culturale, Sportive şi Tineret a 

Unității Administrativ Teritoriale - Municipiul Târgu Mureş, pe anul 2022, în sumă de 

22.851.000,00 lei, conform Anexei nr. 2/2. 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Articolul 6. Se aprobă proiectele din fonduri externe nerambursabile ale Unității 

Administrativ Teritoriale - Municipiul Târgu Mureş finanțate din bugetul local, pe anul 

2022 în sumă de 178.116.000,00 lei – credite bugetare,  respectiv 487.676.000,00 lei - 

credite de angajament multianuale, conform Anexei nr. 2/3. 



7 
 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Articolul 7. Se aprobă programul de investiţii publice, finanțate din bugetul local al 

Unității Administrativ Teritoriale - Municipiul Târgu Mureş pe anul 2022, în sumă de 

74.949.000,00 lei – credite bugetare, respectiv 149.720.700,00 lei - credite de angajament 

multianuale, conform Anexei nr. 2/4, pe fiecare capitol și subcapitol bugetar. 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Articolul 1. Se aprobă validarea Dispozițiilor de Primar nr. 590 din 29 aprilie 

2022 și nr. 635 din 11.05.2022 referitoare la modificarea bugetului Unităţii Administrativ 

Teritoriale - Municipiul Târgu Mureş pe anul 2022 și rectificarea bugetului Unității 

Administrativ Teritoriale – Municipiul Târgu Mureș pe anul 2022, conform A, B, 1, 1/SF, 

1/SD, 2, 2/1, 2/2, 2/3 și 2/4 care fac parte integrantă din prezenta hotărâre. 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 3 voturi (Papai L., Moldovan C., Maior C.) 

Dl. consilier Papuc: - bun, mulţumesc, nu este nimeni împotrivă, hotărârea a fost 

adoptată. 

Punctul nr. 4 din ordinea de zi 

Proiect  de hotărâre privind darea în administrarea Serviciului Public 

Administrația Domeniului Public a unor mijloace fixe situate în zona Platoul Cornești: 

Dl. consilier Pescar: - Acest proiect de hotărâre este inițiat de domnul primar în 

ideea rezolvării temporară a comercianților de pe Platoul Cornești, în acel sezon cumva să 

continuăm activitatea care se desfășoară acolo de vreo 20 de ani și noi avem, sigur, acolo tot 

felul de variante mai la nivelul anilor Secolului XXI și să se facă un proiect de mobilare 

urbană și să se reorganizeze mai modern toată formula aia de servicii. Dar până când acest 

proiect va putea să fie în execuție și va putea fi exploatare, noi rămânem acolo și fără 

serviciile pentru populația care vizitează Platoul Cornești, și rămânem cu 22 de societăți 

comerciale care își duc traiul după venitul de acolo. Pe lângă asta, plătesc 30.000 de lei la 

primărie lunar ceea ce nu este de neglijat. Sigur că ăsta este doar începutul. Trebuia 

rezolvată problema la Administrația Domeniului Public cu anumite demersuri legale, să fie 

lucrurile toate foarte bine puse la punct. Și mai trebuie să vedem ce să facem pentru ca 

autorizațiile de funcționare să fie în bună regulă, să fie toate elementele igienico sanitare 

rezolvate, ceea ce nu cred că este o problemă. Putem să rearanjăm un pic lucrurile acolo, dar 

măcar această,  acest proiect de hotărâre arată bunăvoința noastră înspre cetățean, înspre 

servirea cetățeanului și înspre veniturile cetățeanului celălalt care face prestația.  

Întotdeauna am mers pe ideea asta și îi mulțumesc domnului primar că m-a înţeles, 

pentru că realmente am insistat și am văzut că insistența mea până la urmă a prins contur. 

Vreau să ajutăm prin toate mijloacele business-urile, afacerile, în  special, afacerile mici 

prin care orașul  cumva crește, ajunge cumva să aibă un buget mai bun, ajunge să aibă o 

viață mai bună. Trebuie să lăsăm oamenii, privații, să se dezvolte, să câștige și să ridice 

orașul.  

Îmi pare rău că există o concepție din asta de a închide, de a distruge, de a limita. O 

să vedeți că dacă noi închidem acolo, o să fie o, cumva o concurență dezechilibrată. O să fie 

doar un singur vânzător, prețurile o să crească. Oamenii stau la cozi. Eu stau cu copiii la 

cozi la acele chioșcuri care servesc diferite, înghețată cartofi bobinaţi, kürtös  kolács, nu 

știu, tot felul de chestiuni și oamenii ăia, dacă 20 de ani și-au dus viața acolo și n-au fost 

tulburați, nu cred că este cazul acum pentru  30, 60, 90 de zile să nu vrem să le dăm 
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posibilitatea să-și vândă marfa cumpărată în extrasezon pentru sezon și pe de altă parte, să 

ne servească pe noi toți. 

În speranța că mi-am convins colegii pentru utilitatea demersului, vă mulțumesc 

anticipat. 

Dl. consilier Kelemen: - Mulţumesc foarte mult. În primul rând, vreau să zic că 

grupul UDMR se opune inițiativei și nu ne opunem la ideea ca comercializarea produselor 

pentru în beneficiul cetățenilor să meargă mai departe în Platoul Corneşti, ci vrem ca aceste 

lucruri să se facă în cadrul legal, într-un cadru civilizat, într-un cadru care asigură calitate și 

siguranță pentru cetățenii orașului. După cum știți foarte bine, Platoul Cornești împreună cu 

toate, cu teren de joacă, deci tot Platoul Cornești a fost dat către administrația Grădinii 

Zoologice și acum deja Platoul Cornești, în ianuarie. Atunci, le-am votat atunci un R.O.F., 

etc.  Ei deja în februarie au inițiat procedura de licitație  pentru comercianți,  fiindcă asta 

este singura metodă în care putem să punem în legalitate situația care există acolo. Însă din 

păcate R.O.F.-ul nu a fost conceput bine de primărie, trebuie să zic, și astfel nu le era permis 

organizarea licitațiilor. Astfel documentul a fost respins. Acum am promisiunea din partea 

Direcției Zoo că luni o să depună proiectul de R.O.F. şi în regim de urgență o să putem să  

votăm în ședința următoare și sper ca eventual, asta va trebui să discutăm și din punct de 

vedere legal, tot în regim de urgență putem să aprobăm și procedura de licitație care permite 

pe urmă, în cazul unei licitații deja pornite, permite emiterea unor autorizații temporare până 

la terminarea licitației. Toată lumea, domnul Pescar, vrea ca acolo să fie un serviciu pentru 

cetățeni, însă majoritatea Consiliului, cred, vrea ca aceste lucruri să se facă legal, în condiții 

sanitare bune etc. 

Pe moment, situația nu este bună. Hai să rămânem la această categorizare. Am de 

exemplu o poză pe care tot m-am gândit să vă arăt, dar nu are niciun sens. Am o poză în 

care de exemplu, un comerciant care lucrează cu mâna, își face treaba exact în spatele acelui 

chioșc unde servește cetățenii, copiii noștri. Nu cred că acest lucru este permis; unu la mână. 

Şi doi la mână, cred că trebuie să facem să lucrăm pe sisteme și trebuie să concepem 

lucrurile bine și să mergem până la sfârșit. Ideea a fost că Platoul Cornești și Grădina Zoo 

poate să facă un loc important în acest oraș, cu administrație comună și avem un expert în 

acest domeniu prin domnul director. Haideți să le permitem să își facă treaba, să facă ordine 

și în același timp rog direcția grădinii zoologice ca să se facă demersuri ca în perioada 

imediat următoare  la Ziua Copiilor dacă se poate, deja să existe comercianți ambulanți etc. 

în acea zonă ca interesul cetățenilor să fie luat în considerare. Deci încă o dată, eu vă rog să 

mergem mai departe pe  acea idee pe care am pornit în ianuarie, să dăm încă un vot de 

încredere Direcției zoo, de această dată prin respingerea acestui material. 

Dl. consilier Papuc: - Bun, atunci ca și procedură, o să citesc, ca să se consemneze 

voturile. 

Dl. Tamasi - împotrivă,  dl viceprimar Portik – împotrivă, dl. Szabo Peter – 

împotrivă, d-na Frunda – împotrivă, dl. Kelemen - împotrivă, dl. Berecki Sandor – 

împotrivă, d-na Kakassy Blanka – împotrivă, dl. Iszlai - împotrivă, dl. Jakab - împotrivă, dl. 

Szabo Arpad – împotrivă, dl. Venczi – împotrivă,  dl Suciu nu este, dl. Șarlea – abţinere, dl. 

Gyorgy – abţinere, dl. Voicu – abţinere, dl. Pescar – pentru, dl. Kiss Zoltan – pentru, dl. 

Maior – abţinere, dl. Moldovan Călin – pentru, în acest caz; eu – abţinere, dl. Pui – abţinere,  

şi dl. Papai – împotrivă.. 

Proiectului ca atare a fost respins.  

Avem o serie de Procese-verbale pe care o să le supun la vot, ale  ședințelor 

ordinare extraordinare şi de îndată. 
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Supunem  aprobării  dumneavoastră  procesul-verbal  al  şedinţei  Consiliului local  

din data de  31 martie 2022. 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 

Procesul-verbal  al  şedinţei din data de 11 aprilie 2022. 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 

 Procesul-verbal  al  şedinţei  din data de  29 aprilie 2022. 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 

 Procesul-verbal  al  şedinţei din data de  5 mai 2022. 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? - 

Procesul-verbal  al  şedinţei din data de  13 mai  2022. 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 

Dl. consilier Tamasi: - la acesta nu particip la vot. 

Să luaţi act de informările care cred că vi s-au comunicat pe tabletă, în număr de 

nouă. 

Și la Diverse dacă mai dorește cineva să intervină?  

Dl. consilier Papai: - Îmi pare rău că domnul Maior a plecat. Am anumite 

certificări în domeniul GDPR. Și trebuie să-i dau dreptate, într-un fel, domnului Maior. 

Dacă vorbim de niște date personale sensibile, nu se refuză întreg actul, ci se anonimizează 

acele părți sensibile. Deci în atenția doamnei secretar, nu puteți să refuzaţi să-i comunicați 

acele acte invocând GDPR-ul. Pur și simplu tăieţi partea care este sensibilă. Iar pentru 

domnul Maior, calitatea de consilier local ales nu îți dă dreptul să ai acces la date personale 

sensibile. Deci asta este absurd. Legat de Platoul Cornești, eu îl înțeleg pe domnul Pescar că 

vrea să rezolve problema, dar problema asta datează de foarte mult timp. Și soluția găsită de 

a concesiona acum aleile către ADP ca să putem continua niște nelegalități, nu este cea mai 

potrivită. Așa că de aceea am votat eu să respingem acest material, pentru că ar fi timpul 

după zeci de ani de contracte interesante, să nu le numesc altfel, să intrăm în legalitate în 

Platoul Cornești. Da, ca și cetățean al acestui oraș mi-aș dori să se găsească acolo mai mulți 

comercianți, să nu aibă cineva  poziție de monopol cum este acum și să vândă la suprapreț 

tot ce nimerește. Dar odată și odată trebuie să intrăm în legalitate. 

Dl. consilier Papuc: - dl. Pescar, vă rog. 

Dl. consilier Pescar: - Baza legală este bine pusă la punct, să nu vă faceţi probleme. 

Tot demersul este foarte bine gândit şi se poate face dacă avem bunăvoință, şi pe partea de 

igienă sunt instituții care răspunde chestiunea asta și putem să impunem anumite norme. 

Dacă normele nu se duc la îndeplinire. Dacă nu se poate face o anumită etapă a acestei 

acestui demers, sigur că nimeni nu  impune să se ducă la bun sfârșit.  Dar dacă se poate 

duce, de ce s-o spunem așa, nu este legal, câtă vreme de fapt nici nu am studiat foarte bine 

dacă este legal sau nu. Şi dacă este ceva ilegal să fiți fără grijă că cel care va semna se va 

uita şi pe, mai ales ca noi suntem aici parteneri cu DNA-ul după cum o zis domnul Maior, 

din nou astăzi, se va uita şi pe dunga paginii. Eu doar încerc să vă spun că Platoul va rămâne 

pentru o perioadă neservit de către comercianții care ne-au servit 20 de ani și acuma avem o 

ambiție că e vorba de câteva zile. Nu vreau să spun să nu se modernizeze, vai de mine! 

Chiar doresc să se facă un proiect nemaipomenit. Îl votez cu zece mâini, dar până atunci 

este o vorbă românească care spune: când nu ai cal, baţi şi măgarul. 
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Hai să vedem dacă da, ok, știu că mașinăria de vot funcționează. Am avut puține 

speranțe, dar pe de altă parte apreciez intenția domnului primar care o dus tot demersul ăsta 

cap-coadă din toate punctele de vedere în interesul cetățeanului, și al celui care servește și al 

celui care este servit. Vă mulțumesc. 

Dl. consilier Şarlea:  - Aş dori şi eu să iau cuvântul. 

Dl. consilier Papuc: - Da, domnul Şarlea. 

Dl. consilier Şarlea: -  Mulțumesc. În legătură cu organizarea evenimentelor în 

zona centrală, în primul rând mă bucur că se organizează evenimente în zona centrală și se 

folosește zona centrală corect şi ca atare,  dar am o rugăminte în momentul în care 

organizăm evenimente în zona centrală și luăm decizia să închidem zona centrală, să 

asigurăm polițiști locali la cele două intersecții - la Mureș Mall și la Catedrala Mare, pentru 

că altfel traficul devine infernal pentru Cuza-Vodă și pe strada Călărașilor. Sâmbătă s-a 

organizat un eveniment, am trecut pe strada Călărașilor și la un moment dat a fost efectiv 

blocată strada și bineînțeles, A.D.P., am rugămintea dacă se poate să modifice timpii de 

așteptare la semafor, pe perioada în care este închisă zona centrală. Şi o să rog să mi se facă 

o informare dacă se ia această decizie pentru fiecare organizare de evenimente în zona 

centrală. Mulțumesc. 

Dl. consilier Papuc: -  Daca mai este cineva care doreşte să intervină? 

Declar  închise lucrările  ședinței  extraordinare de astăzi 20 mai 2022. Mulțumesc. 

La revedere. 

 

 
Dl. consilier  Papuc  Sergiu-Vasile   – preşedinte de şedinţă  ___________________ 

 

D-na  Bâta Anca Voichiţa  -  Secretar  general  al  Municipiului Târgu Mureş ____ 

 


